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Úvodník 

Vážení občané, 

Ještě před tím, než se příroda uloží k zimnímu spán-
ku, nabídne nám spoustu krásných pohledů na zářivé 
koruny stromů ve všech barvách, babí léto, ale i na uži-
tečné a chutné plody podzimu. 

Podzim byl pro naše předky vždy symbolem sklizně a 
přípravy zásob na zimu, čas na kopání brambor, trhání 
jablek, sběr ořechů a hroznů. Také dnes ještě pěstitelé 
sklízí různé plodiny a ovoce. Horší je to, že nepoužitelné, 
červivé nebo jinak poškozené plody, ale i trešty z výroby 
vína vyvážejí na místa, kam nepatří. Za obcí je hnojiště 

firmy ZEMOS, kam tyto zbytky vyváží. Nic na tom, kdyby 
je složili na hnůj, který se potom vyváží na pole, ale mno-
zí tyto vysypou nebo dokonce pohodí v plastových pyt-
lích či nádobách do rohu hnojiště, odkud se potom musí 
na náklady obce vyvážet. Chtěl bych požádat všechny 
občany o pomoc při úklidu obce. Zeleň z předzahrádek 
vložte na hromádky bez igelitů nebo jiných krabic a pyt-
lů. Pracovníci obce vždy koncem týdne tuto zeleň odve-
zou. Děkuji všem, kteří takto pomohou udržovat čistotu 
naší vesnice. 

František Hlaváček 
starosta obce  

34. schůze rady obce rozšířená o členy zastupitelstva ze 
dne 20.6.2012 

Rada schválila: uzavření smlouvy o dodávce elektric-
ké energie a plynu v letech 2013-2017, žádosti o přiděle-
ní dlažby, umístění hracích automatů, vnitřní směrnici 
obecního úřadu č. 1/2012 o aplikaci reálné hodnoty u 
majetku určeného k prodeji a dodatek č. 1 k vnitřní 
směrnici č. 3/2011 odpisový plán, zřízení místa pro uklá-
dání komunálního místa v základní škole. 

35. schůze rady obce rozšířená o členy zastupitelstva ze 
dne 18.7.2012 

Rada schválila: změnu smlouvy s  MUDr. D. Medkem, 
prodloužení nájmů v obecních bytech č. p. 218 a 246, 
pronájem kulturního sálu, rozpočtové opatření č.4/2012, 
vybudování parkovacího místa a úpravu předzahrádky 
před domem č. p. 60. 

36. schůze rady obce ze dne 1.8.2012 

Rada schválila: žádosti o přidělení dlažby, žádost SDH 

o pronájem kulturního sálu na hasičský ples 12.1.2013. 
Rada zamítla podání žádosti o dotaci na nákup kom-
postérů z důvodu malého zájmu občanů. 

37. schůze rady obce rozšířená o členy zastupitelstva ze 
dne 23.8.2012 

Rada schválila: organizační řád obecního úřadu, roz-
počtové opatření č. 5/2012, prodloužení pronájmu obec-
ního bytu č. p. 29, žádost vypouštění vyčištěné vody do 
kanalizace, opravu zídky u základní školy, způsob úhrady 
spotřeby vody v kulturním sále. 

38. schůze rady obce ze dne 5.9.2012 

Rada schválila: navýšení kapacity v mateřské škole na 
52 dětí od 26.9.2012, žádost o přidělení dlažby. Rada 
vzala na vědomí informaci o zrušení telefonního automa-
tu u pošty.  

Ing. Karel Koždoň 
místostarosta 

Zpráva o činnosti rady ve 3. čtvrtletí 2012 
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Co bude s parkem pod Jednotou? 

Občas, stejně jako ostatní zastupitelé obce, dostanu 
otázku „Kdy konečně něco uděláte s volnou plochou pod 
Jednotou?“ 

Po svém zvolení navázalo současné zastupitelstvo 
obce na ideu svých předchůdců vybudovat na místě bý-
valého sběrného dvora místo zeleně a oddychu. Byl zpra-
cován projekt na osázení celé plochy zelení, instalaci za-
vlažování, laviček a herních prvků pro děti, vybudování 
chodníků a pěšin. Rozpočtovaná cena dle projektu je 
700 000,- Kč. Vzhledem k této nemalé částce a plánova-
ným investičním akcím, jejíž realizace je pro obec naléha-
vější, se opakovaně snažíme získat na vybudování parku 
dotaci buď z krajských nebo evropských peněz. Byly 
zpracovány žádosti o dotaci z programu ministerstva pro 
místní rozvoj a podány v únoru roku 2011 i 2012. Bohu-
žel tyto žádosti nebyly posuzovatelem doporučeny ke 
schválení. Další žádost dokončujeme a peníze se pokusí-
me získat z  operačního programu ROP Jihovýchod.  
V každém případě se s vybudováním parku počítá 

v rozpočtu obce na rok 2013.  

Na závěr bych chtěl  připomenout několik větších 
akcí, které z rozpočtu obce již financovány byly. Největší 
akcí byla přístavba mateřské školy. Vznikla nová třída se 
zázemím, kapacita školky tím byla navýšena na 52 dětí. 
Dále byla vyměněna vrata v požární zbrojnici, opraven 
obecní byt, realizována výstavba památníku osvobozova-
cích bojů, opraven plot u základní školy, zakoupen obec-
ní traktor s příslušenstvím. Díky dobré práci i minulého 
zastupitelstva jsme tyto akce mohli financovat z rozpočtu 
obce bez nutnosti  se zadlužit. 

Plánů je ještě mnoho, proto se snažíme vyhledávat 
dotační tituly a podávat žádosti, abychom z větší části 
pokryli náklady na realizované akce. 

Děkuji občanům Křepic za trpělivost a slibuji, že bě-
hem roku 2013  nevzhlednou plochu pod Jednotou upra-
víme. 

Ing. Karel Koždoň 
místostarosta 

Motýlková školička 

Babí léto a vůně ovoce nám připomínají podzim. V 
mateřské škole voní skořice z jablečného štrúdlu a děti 
nepláčou, protože se jim líbí hrát si na pečení, řidiče, sta-
vitele, malíře. Ale začneme pěkně od začátku. 

31. července byla dokončena nástavba třetí třídy a 
školní rok 2012 – 2013 začíná mateřská škola se třemi 
třídami. Červenec byl ve znamení velkého úklidu, stěho-
vání a třídění. Všichni zaměstnanci MŠ měli plné ruce 
práce. Neobešli by se bez pomoci zaměstnanců obce a 
pana starosty, který nám pomáhal zajišťovat odvoz zni-

čených a nepotřebných věcí. Děkujeme zaměstnancům 
obce za pomoc při těžší práci jako je třeba stěhování a 

jiné. Také děkujeme panu starostovi za pomoc při orga-
nizaci úklidu. Měsíc srpen byl ve znamení odpočinku. 
Všichni potřebovali nabrat nové síly, aby se v září mohli 
vrátit s úsměvem. 

Začátek školního roku 2012 - 2013 připadl na 3. září 
pondělí. Děti se scházely do tří tříd a to byla velká udá-
lost. Otevíráme třídu Kašpárků, kde je 19 dětí a starají se 
o ně dvě paní učitelky a to Vlasta Hubáčková a Dana Vy-
hlídalová. Třída Kouzelníčků má 15 dětí a stará se o ně 
paní učitelka Jitka Franková a konečně třída Skřítků, kte-
rá má 18 dětí a stará se o ně Jana Kelblová. Třída Skřítků 
je převážně složená z předškoláků. 

Pro děti a rodiče jsme připravili několik akcí a začali 



jsme hned druhý školní den, kdy nás navštívil kouzelník 
Katonas a krásně čaroval. Dětem se snad nejvíce líbila 
živá zvířátka. Od 20. září jezdíme na plavecký výcvik do 
bazénu v Hustopečích a tam se všichni vždy moc těšíme. 

Na říjen jsme pro rodiče a děti připravili Putování za 
kouzelnou dýní. Vyzkoušíme si odvahu dětí a rodičů, vy-
krájíme dýňová strašidla a budeme se společně hezky 
bát. 

Na 21. října, což je neděle, jsme připravili Den ote-
vřených dveří v MŠ. V době od 14:00 do 17:00 hodin 
Vás zveme na prohlídku naší hezké  nové školičky. Spo-
lečně s námi můžete zavzpomínat nad fotkami a porov-
nat změny, které se v celé budově v řádu několika let 
udály. Poslední týden v říjnu se s dětmi vypravíme na 
návštěvu do parku (Židlochovice nebo Lednice) a snad se 
nám také podaří domluvit návštěvu bažantnice. 

Uteče to jako voda a bude tady listopad. Hned na 
začátku navštíví děti v MŠ divadélko Rolničky s pohádkou 
O kamarádství. Na konci listopadu k nám přijedou herci 

s pohádkou Jak čertík Budlík zaspal nadílku. Na poslední 
týden v tomto měsíci připravujeme adventní dílničky. 

V prosinci se sejdeme na Mikulášské  a vánoční be-
sídce, společně s rodiči a prarodiči přičichneme k vůni 
vánoc. Na první adventní neděli připravujeme zpívání u 
vánočního stromu. 

Tak to jsou naše plány. Určitě k nim přidáme spoustu 
dalších a společně s dětmi si je užijeme. 

Poděkování. 

Děkuji všem rodičům za vstřícnost a dodržování orga-
nizačních pokynů během realizace nástavby pro třetí tří-
du. Poděkování a uznání patří zaměstnancům MŠ za 
zvládnutí ztížených  podmínek při stavebních úpravách a 
dále za úklid celé budovy po odchodu stavební firmy. 

Děkuji MC Klubíčko za zapůjčení prostor pro děti 
v době, kdy nemohly z důvodu stavebních úprav zůstat 
ve své třídě. 

Kelblová Jana  
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Z naší školy 

Prázdniny už skončily a opět nastávají dětem školní 
povinnosti. V pondělí 3. září byl slavnostně zahájen škol-
ní rok. Davy dětí už netrpělivě čekaly před školou, prv-
ňáčci přišli se svými rodiči, sourozenci nebo i s prarodiči, 
a téměř všichni se do školy těšili. 

Prvňáčci si odhodlaně skočili oběma nožkama do na-
stávajícího školního roku a po přivítání paní ředitelkou a 
třídní učitelkou obdrželi pěknou kytičku od svých nejstar-
ších kamarádů páťáků. 

Všechny ostatní děti vytvořily pro prvňáčky podél 
schodů špalír a  zvoněním i veselou písničkou nejmladší 
spolužáky přivítaly. Ale to největší překvapení čekalo na 
děti v největší třídě – kouzelník Katonas  svými triky, 
kouzly a cvičenými zvířátky všechny udivil a potěšil. Paní 
učitelky i děti kouzelníkovi asistovaly a dopoledne pří-
jemně ubíhalo. 

Hned v září jsme se zapojili do celoroční sběrové sou-
těže a zrealizovali jsme sběr. Tentokrát spolu s papírem a 
hliníkem sbíráme také vršky od PET lahví i samotné PET 
lahve. Další sběr plánujeme na jarní období. 

Ve škole se už tedy naplno pracuje –  žáci 4. a 5. třídy 
absolvovali dopravní výuku, kterou pro naši školu pravi-
delně připravují zaměstnanci Autoškoly Lednice, proběh-
lo školní kolo soutěže Bible a my, zúčastnili jsme se pěk-
né výstavy ovoce a zeleniny a zájemci o cyklistiku se 
mohli zúčastnit cyklistické vyjížďky s paní vychovatelkou. 
I když už je loňský školní rok dávno pryč, přesto nám ho 
připomněla jedna skutečnost, která nám udělala radost – 

naše škola získala zajímavý certifikát:  

Národní podpůrné středisko pro eTwinning v České 
republice udělilo našemu projektu Řemesla v naší obci 



certifikát kvality. V podzimním kole získalo tento certifi-
kát 28 škol z ČR, z toho 14 škol základních. 

Hodnocení koordinuje Národní podpůrné středisko a 
sestavuje k tomuto účelu komisi hodnotitelů, která se 
skládá z odborníků působících ve vzdělávání. Certifikát 
kvality umožňuje vytipovat projekty, které mohou ostat-
ním učitelům sloužit jako vzor. 

Co na naše děti letos ve škole ještě čeká? 

Plavecký a lyžařský výcvik, celoroční projekt se zamě-
řením na zdraví, návštěvy divadla i kina, ekologického 
střediska, soutěže, projekty Čtení pomáhá a Škola písnič-
kou, projektové dny a  kromě sběru papíru, hliníku a PET 
lahví také sběr sušené  pomerančové kůry. 

Projektem Čtení pomáhá mohou děti kromě toho, že 
si přečtou pěknou knihu, také pomoct potřebným. Za 
každou přečtenou knihu získávají kredity, odpovídající 
částce 50 Kč, a tuto částku mohou věnovat např. postiže-
ným dětem nebo seniorům. Bližší informace najdou zá-
jemci na adrese: www.ctenipomaha.cz. 

Od září 2010 realizuje škola operační projekt Vzdělá-
vání pro konkurenceschopnost – oblast podpory: Zlepše-
ní podmínek pro vzdělávání na základních školách. Tento 
projekt (OP VK) je spolufinancován z Evropských sociál-

ních fondů a státního rozpočtu ČR. Díky tomuto projektu 
jsme vybavili učebny výpočetní technikou, kterou žáci při 
výuce maximálně využívají 

1. třídu letos učí  paní učitelka Libuše Musilová, 2. 
třídu  paní učitelka Michaela Rabovská,  třeťáčky Soňa 
Procházková,  čtvrťáky má naše nová paní učitelka z No-
sislavi Petra Macháčková  a  páťáky vyučuje paní ředitel-
ka Marcela Fialová.  Školní družinu má paní vychovatelka 
Dana Zimmermannová. Žáci jsou na některé předměty 
spojováni. Letos naši školu navštěvuje celkem 55 žáků. 
Děkujeme obecnímu úřadu, který svým přístupem a fi-
nanční podporou umožnil dětem, aby měly hlavní před-
měty samostatně. 

Paní učitelky chystají dětem i bohatou nadílku zájmo-
vých kroužků.V nabídce kroužků se letos objeví kroužek 
včelařský, angličtina, floorball, zábavná matematika, do-
vedné ruce, eTwinnig se zaměřením na využívání výpo-
četní techniky, cyklopřírodovědný kroužek, pohybové 
hry, vyšívání, keramika. 

Přeji dětem i všem zaměstnancům, aby se jim ve ško-
le líbilo, práce je bavila a školní rok probíhal  v pohodě.                                  
Mnoho úspěchů všem přeje                       

 Libuše Musilová 
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Základní škola Nikolčice 

Milí žáci, vážení rodiče  

Prázdniny utekly jako voda.  Žáci a učitelé společně 
s rodiči přivítali  3.9.2012 nový školní rok 2012/2013. 

Nový školní rok byl zahájen s novým vedením školy. 
1.8.2012 nastoupila do funkce ředitelky školy Mgr. Jitka 
Gebauerová. Ve vedení školy zůstává zástupce ředitelky 
p. ing. Ladislav Straka a nově byla pověřena zástupcem 
pro předškolní a mimoškolní vzdělávání p. Bc. H. Pokor-
ná. Vedení školy dále tvoří výchovný poradce p. Mgr. J. 
Homola a zodpovědný pracovník pro primární prevenci 
p. Bc. Chalupný.  

ZŠ a MŠ Nikolčice je úplnou základní školou, jejíž sou-
částí je mateřská škola Nikolčice společně s výdejnou pro 
děti MŠ, dále pak mateřská škola Diváky společně 
s jídelnou  a dvě oddělení školní družiny a jedno  odděle-
ní školního klubu. Celkový počet žáků v ZŠ k 17.9.2012 je 
143, v mateřských školách 48 dětí. Celkem v právním 
subjektu pracuje  19 pedagogů, včetně vychovatelů, 2 
pedagogické asistentky a 10  provozních zaměstnanců.     

Jaké je složení pedagogického sboru a tříd?   1. třídu   
vyučuje  p. Mgr. Lenka Kaplanová, 2.třídu  vyučuje p. Ja-
na Čutová, 3. třídu vyučuje Bc. Hana Pokorná, 4. tř. vyu-
čuje p. Mgr. Andrea Slavíková, 5. tř. vyučuje  p. Bc. Petr 
Chalupný, 6. tř. vyučuje  p. Mgr. Jiří Slavík , 7. tř. vyučuje  
p.  Mgr. Lubomír Šlancar, 8. tř.  vyučuje p. Ing. Libuše No-
váková, 9. tř. vyučuje  p. PaedDr. Jaromír Čuta. Na škole 

dále působí dvě vychovatelky p. Bc. Hana Pokorná a p. 
Jana Čutová, dále jedna vychovatelka Alena Ryšavá, kte-
rá vede školní klub.  

Novinkou jsou na škole 2 integrovaní žáci, kterým se 
věnují dvě asistentky pedagoga p. Lenka Tomková a p. 
Ilona Honzíková. Žáci pracují na škole dle upraveného 
učebního plánu.  

Další podrobnější informace o zaměstnancích školy, 
jejich pracovní zařazení můžete najít  na webových strán-
kách školy.  

Do nového školního roku  vstupujeme s určitými změ-
nami: 

V prvé řadě upozorňujeme na změny plateb za stra-
vování, změny plateb úplaty za předškolní a zájmové 
vzdělávání a jiné platby. Škola  pomalu společně s rodiči 
přechází z plateb v hotovosti na platby převodem, 
podrobnější informace najdete také  na webových strán-
kách školy, v sekci pro rodiče.   

Další aktuální změnou je rozšířená informovanost pro 
rodiče a veřejnost. Byly aktualizovány webové stránky 
školy a došlo k aktualizaci  informativních  nástěnek  pro 
rodiče ve škole, MŠ  ŠD a ŠK.  

Ve školní jídelně v Nikolčicích byla posílena pracovní 
síla o kuchařku (na snížený úvazek), z důvodů zvýšeného 
počtu strávníků. Jídelníčky na každý týden jsou  pravidel-
ně vyvěšeny ve školách  i na webových stránkách školy. 



Vzhledem k tomu, že se jedná o stravování dětí, budou 
dodržovány a plněny předepsané výživové normy, dodr-
žován spotřební koš pro žáky . 

Proto budou  do jídelníčku pravidelně zařazovány 
ryby, luštěniny, mléko, mléčné výrobky apod.  

 Aktuální stav strávníků v tomto školním roce je cel-
kem 116 přihlášených  strávníků.   Mateřská škola  má 28  
strávníků, 1.- 4. třída 13 strávníků, 5. - 8. třída 43 strávní-
ků, 9. třída 9 strávníků, 13 zaměstnanců a 10 cizích stráv-
níků. 

Vedoucí jídelny  zůstává p. Alena Hanáková, kuchařky 
p. Miroslava Vaňková a p. Eva Bedřichová. V  mateřské 
škole výdej a přípravu pokrmů zajišťuje p. Olga Šťavíko-
vá. Ceny obědů (včetně pitného režimu) se neměnily. 

Další změnou je úprava vzdělávání na naší škole, kte-
ré  bude  probíhat nadále  podle ŠVP  s názvem „Sportem 
za kvalitou výuky“ pro základní vzdělávání. Program byl 
změněn a doplněn o nový učební plán s platností od 
3.9.2012. Na 1. stupni byla zavedena výuka anglického 
jazyka již od 1. a 2. ročníku a to s časovou dotací 1 hodi-
na týdně a ve 4. ročníku byla zavedena výuka informati-
ky, také s časovou dotací 1 hodina týdně. Na druhém 
stupni byla zavedena výuka ruční práce v 7. roč. i pro 
chlapce. V 9. ročníku byla posílena výuka matematiky o 1 
hodinu týdně.  

Mateřské školy budou poskytovat výchovu a vzdělá-
vání podle ŠVP  pro předškolní vzdělávání, ve školních  
družinách bude poskytováno zájmové vzdělávání dětem 
dle  ŠVP  pro zájmové vzdělávání. Výchovu a vzdělávání 
bude škola  rozšiřovat  nabídkou nepovinných předmětů 
a zároveň i bohatou nabídkou zájmových kroužků. 
Podrobnější informace se žáci a rodiče dozví ke konci 
měsíce září.  

V rámci dlouhodobého transformačního procesu ve 
školství se vedení ZŠ a MŠ bude snažit spolu s  kolekti-
vem pracovníků o nastolení atmosféry vzájemné důvěry 
a tolerance především ve vztazích učitel-žák, učitel-
učitel, učitel-rodič. Jeho nedílnou součástí bude  vytváře-
ní vhodných pracovních podmínek, příznivého školního 
klimatu, vytváření zdravého a estetického prostředí školy 
a  postupné vybavování kvalitními a moderními učebními 
pomůckami. Budeme se snažit na škole  o zavedení no-
vých metod a forem práce s využitím moderních infor-
mačních technologií. Výsledkem kvalitní práce školy by 
měla být  stabilní docházka žáků do místní školy, a hlav-
ně to, že se místní škola stane  střediskem dění v obci a 
místem, kam žáci budou rádi  chodit. Odrazem kvalitní 
práce na škole by měly být   výborné znalosti  žáků, což 
ukáže na konci školního roku  testování žáků v  různých 
ročnících, dále pak přijetí žáků na vyšší typy škol, úspě-
chy žáků při reprezentaci školy  a největší odměnou pro 
všechny i to, že se žáci se do naší školy budou vždy rádi 
vracet.  

Co  nás čeká v novém školním roce ?  

V letošním školním roce usedlo poprvé do školních 
lavic 9 prvňáčků. Vážím si rodičů a veřejnosti, kteří pod-
porují a budou podporovat místní školu. 

Byly bych velmi ráda, kdybychom všichni společně 
školu vnímali  jako pevný základ života. Těším se na úz-
kou a vstřícnou  spolupráci  s rodičovskou veřejností, 
občany  v novém školním roce 2012/2013.      

Prioritou vzdělávání na škole v tomto školním roce  
bude ověřování školních  vzdělávacích  programů v praxi, 
zvýšenou  pozornost budeme věnovat čtenářské, mate-
matické  gramotnosti, výuce jazykové a ICT. Péče o žáky 
se specifickými poruchami učení, péče o žáky nadané 
bude v tomto školním roce také prioritou a to ve spolu-
práci s výchovným poradcem, s PPP a  školskými pora-
denskými centry. Od měsíce října chceme těmto žákům 
nabídnout dyslektický kroužek, poradnu pro rodiče a jiné 
služby.  

Zapojení školy do projektů v rámci výchovy ke zdraví, 
etické výchovy, prevence proti šikaně, dopravní výchovy, 
výchovy k ekologii, včetně enviromentální výchovy, EU – 
peníze do škol, Celé Česko čte dětem a jiné se stane ne-
dílnou součástí školního vzdělávacího programu a jejího 
plnění.  Důležitou součástí výuky budou také  návštěvy 
divadelních představení, koncertů, výukových programů, 
sportovní aktivity, výstavy, exkurze a zapojení školy do 
různých olympiád, navázání partnerských vztahů 
s okolními školami a zahraničním partnerem. V plánu  
máme také projekt „Škola otevřena pro veřejnost“, kde 
nabídneme veřejnosti různé aktivity v rámci odpoledních 
hodin. Momentálně nabízíme opět využití tělocvičny, 
jejíž provoz by se měl dle plánu rozběhnout od měsíce 
října.  

Novinkou na škole bude žákovský parlament, který 
bude úzce spolupracovat s vedením školy, tvoří ho zvole-
ní žáci z každé třídy. Tento parlament bude nedílnou 
„pravou“ rukou ředitelky školy.  Během školního roku 
nadále bude opět fungovat redakční rada. Žáci budou  
spoluautory a vydavateli školního časopisu, budou přispí-
vat svými příspěvky i  do místního zpravodaje. V  závěru 
roku máme v plánu se žáky 9. třídy ukončit jejich školní 
docházku tím, že své znalosti nám předvedou formou 
prezentací před žáky, pozvanými hosty.  

Škola nabídne ke konci školního roku také žákům 
možnost strávit v kolektivu spolužáků společný pobyt na 
škole v přírodě se zaměřením na poznávání své vlasti, 
historie tradic. 

Součástí výuky se jako každoročně stane i lyžařský 
kurz, kurz plavání, nově bude zavedena výuka bruslení a 
jiné. Škola se opět zapojí do sběrových aktivit i  charita-
tivních činností a jiných mimoškolních aktivit dle pracov-
ního plánu.  

Podrobnější informace žáci a rodiče obdrží vždy pře-
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dem a  budou  moci shlédnout s předstihem  na webo-
vých stránkách školy nebo na venkovních  vývěskách. 

Oblast zájmového vzdělávání:   

Hlavním posláním ŠD je umožnění odpočinku a rekre-
ace dětí po vyučování a skládání zájmových činností. V 
ŠD vytváříme předpoklady k účelnému využití volného 
času dětí a vhodně organizujeme jejich odpočinek  a re-
laxaci. Mezi nejdůležitější cíle výchovy a vzdělávání v ŠD 
patří připravovat žáky k tomu, aby se projevovali jako 
svobodné a zodpovědné osobnosti, uplatňovali svá práva 
a plnili své povinnosti. Dále pak vytvářet u žáků potřebu 
projevovat pozitivní city v chování, jednání a prožívání 
životních situací, vnímavost a citlivé vztahy k lidem, své-
mu prostředí i k přírodě.  Školní družina při ZŠ a MŠ Ni-
kolčice se vzdělává dle ŠVP ZŠ - „Sportem za kvalitou vý-
uky“. Téma celoroční motivace v ŠD Diváky je „Cestou 
necestou s Českým Honzou“ a v ŠD Nikolčice „S Maruš-
kou za dvanácti měsíčky“   Ve školní družině pracují dvě 
oddělení – ŠD Nikolčice a ŠD Diváky. K zájmovému vzdě-
lávání v  ŠD Diváky je přihlášeno 17 dětí a 23 v  ŠD Nikol-
čice. Tyto počty ještě nejsou konečné neboť se ještě ně-
které děti přihlašují. Ve volném čase za nepříznivého po-
časí využíváme tělocvičnu a PC učebnu. Do zimy se bude-
me snažit chodit s dětmi co nejvíce ven – na hřiště, do 
blízkého okolí, na exkurze a menší výlety. Akce vycházejí 
z aktivit školy. Budeme spolupracovat nejen obě odděle-
ní mezi s sebou, ale i s oběma MŠ. 

Činnost školního klubu se také pomalu rozjíždí, školní 
klub je nabízen pro děti 2. st. Ke dni 17.9.2012 je naplně-
nost  školního klubu 20  přihlášených dětí. Centrem klu-

bu je hudebna školy. Děti využívají i  tělocvičnu,  PC 
učebnu a prostory  školy. Společně nyní  vytvářejí plán 
aktivit, které budou upřesněny dle zájmu dětí do konce 
září.  

Na závěr mi dovolte popřát všem pedagogům, dětem 
i rodičům úspěšný nový školní rok.  

Bc. Hana Pokorná 
zástupce pro zájmovou činnost 

 

Vážení rodiče, 

v závěru bych chtěla poděkovat p. Josefu Ficovi za 
vstřícnou spolupráci se školou, p. Floriánovi za opravy ve 
škole, zřizovateli za poskytnutí kontejneru v období 
prázdnin, díky nímž jsme mohli zahájit „počáteční“ úkli-
dové práce na škole, za umožnění rekonstrukce schodiš-
tě a jiné vstřícné kroky, které byly nutné provést 
k zahájení nového školního roku. 

Děkuji p. ing. Božkové a zřizovateli za realizaci projek-
tu „Pasování pro čtenáře“, kde každý nový čtenář obdr-
žel nejenom průkazku do knihovny, ale v upomínku  i 
pěknou knihu. 

Děkuji také pedagogům a provozním zaměstnancům 
za přípravu nového školního roku, za provedení  nároč-
ného úklidu po malování ve škole.   

Žákům přeji hodně zdaru v novém školním roce, 
výborné učební výsledky a  rodičům hodně trpělivosti a 
radosti z výsledků jejich dětí.  

Mgr. Jitka Gebauerová, 

ředitelka školy  
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Hasiči se hlásí o slovo 

Po půlroční pauze Vás chceme seznámit s činností 
hasičů v Křepicích a to od března až po dnešek. 

Hned začátkem března, tedy 3.3. nás neznámý pa-
chatel zaměstnal tím, že zapálil kontejner na hřbitově. 
Následky – opálená barva a částečná deformace kontej-
neru. Na konci března jsme sbírali železný šrot. 30. dub-
na jsme dohlíželi na bezpečnost při pálení čarodějnic. 

Po hřbitovním kontejneru k dalšímu požáru došlo 9. 
května. Za hřištěm shořel seník. Zasahovaly tři sbory: HZS 
Židlochovice, JSDH Křepice a JSDH Vel. Němčice. Nám 
připadl úkol rozebrat to, co zbylo ze seníku, dohašovat a 
vynášet zbylé seno. 

V květnu jsme se ještě zúčastnili okrskových závodů 
ve Strachotíně. Tentokrát jsme nevyhráli. 

Již řadu let udržujeme družbu s hasiči a obcí Kuklík. 
Pozvali nás na sraz rodáků a přátel obce Kuklík, který se 
konal 30. června. Na zahájení jsme se zúčastnili slavnost-
ní bohoslužby a po ní průvodu, ve kterém jsme mezi 8 
jednotkami excelovali naším historickým, 108 roků sta-

rým spolkovým praporem. Sklidil zasloužený obdiv. 

Protože zásahy u požárů jsou čím dál náročnější a 
nebezpečnější, je nutné se naučit používat ochranné pro-
středky. 7. července se Libor Neuberg, Michal Kotačka, 
Petr Vitnrlík, Petr a Marek Eliášovi, Pavel Smekal a Leoš 
Jeřábek naučili, jak pracovat s dýchací technikou. Byli 
proškoleni, řádně vycvičeni a zkusili i výstup do věže se 
zátěží. Myslím, že byli docela rádi, když jeli domů. 

Červenec končil dalším požárem. Začalo to SMSkou, 
která přišla od KOPISu z Brna v 1:45. Hlásili nám požár 
osobního auta v Podhajčí. V zápětí houká siréna a jed-
notky vyrážejí. Zúčastnily se HZS Židlochovice, JSDH Kře-
pice a JSDH Velké Němčice. Příčina požáru – el. instalace, 
ohořel interier a karoserie. Při hašení byla použita pěna. 

18. srpna jsme se zúčastnili s dalšími 11 sbory výcviku 
– dálkové dopravy vody v Drnholci. Dopravní vedení mě-
řilo 2 500m, bylo sestaveno ze 129 hadic. Překonávalo 
víc než 25m převýšení a tlak zvyšovalo 12 čerpadel. Cel-
kový čas byl 3,5 minuty. Součástí cvičení byla i ukázka 



vyprošťování osob v inscenované dopravní nehodě. Celá 
akce byla zdařilá a na příští rok se plánuje doprava vody 
na vzdálenost 5 km. 

Další den – 19. srpna došlo k zakoupení dýchací tech-
niky, takže naše zásahová jednotka je schopna zasahovat 
i v zakouřených prostorách. Když je řeč o zásahové jed-
notce, je vhodné ji představit jmenovitě: 

Velitel JSDH: Libor Neuberg 

Velitel družstva: Josef Horák, Karel Mahovský 

Strojníci: Josef Horák st., Vojtěch Nečas, Leoš Jeřábek, 
Martin Brychta, Luboš Studnica, Antonín Flajšinger. 

Hasiči: Petr Vintrlík, Michal Kotačka, Vít Vaněk, Pavel 
Smekal, Lukáš Sedlák, Petr a Marek Eliášovi, Tadeáš Peša 
a přibude i Adam Polach. 

A téměř všichni tito hasiči se zúčastnili na odpracová-
ní 228 hodin na údržbě techniky a 209 hodin na brigá-
dách při dalších pracích. 

Dlouhá léta jsme měli potíže s vraty od garáží zbrojni-
ce. K naší velké radosti se situace značně zlepšila instala-
cí elektrických vrat firmou LOMAX. Dojde tak jak 

k urychlení výjezdu, tak i k lepší tepelné izolaci vnitřních 
prostor. 

V sobotu 15. 9. se u nás na hřišti konala I. netradiční 
hasičská olympiáda, do které se zapojili kromě hasičů i 
přítomní diváci. Po sportovním výkonu následovala ukáz-
ka vyprošťování dopravní nehody a techniky. Celou akci 

moderoval DJ Jirka Rejzek z Rádia Petrov, pro děti byl 
zajištěn skákací hrad a samozřejmě nechybělo ani občer-
stvení. Poděkování všem, kteří se na této akci podíleli. 

A ještě jedna důležitá zpráva. Kdo zná poměry 
v našem sboru, mohl si všimnout změny v seznamu členů 
a funkcionářů. Po téměř dvou desetiletích na vlastní žá-
dost končí ve funkci velitele sboru Josef Horák jr. Jmé-
nem celého sboru mu chceme poděkovat za dlouholetou 
obětavou práci a věříme, že nám i nadále bude pomáhat. 
Jožko, děkujeme. 

SDH Křepice  
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TJ Sokol Křepice 

Výbor TJ přihlásil do soutěže pro ročník 2012/2013 
tato družstva: muži, starší a mladší dorost. 

Před vstupem do soutěže sehrálo mužstvo přípravné 
střetnutí s Měnínem. Došlo k posílení hráčského kádru. 
Na hostování k nám přišel z Klobouk útočník Ivoš Brych-
ta. Kmenovými hráči se stali Richard Viger a Jakub Štefa-
novský.  Na hostování do Rajhradic odešel Petr Příkazský. 
Obměnou prošlo také vedení mužstva. Vedoucím zůstá-
vá Radim Vintrlík. S přípravou mužstva mu budou pomá-
hat Luděk Remo a Piško - starší. 

Pro družstvo dospělých začala fotbalová sezóna 
v neděli 12. srpna. Stejně jako minulý rok nás čekalo 
úvodní střetnutí s Nikolčicemi. Tentokrát se derby ode-
hrálo na křepickém hřišti. Výsledek byl pro nás stejně 
nepříznivý jako před rokem. Největší slabinou bylo obsa-
zení brankáře. Do naší svatyně se musel postavit buď 
hráč z pole, nebo vysloužilý náhradní brankář. Ale ani 

jedna varianta nebyla příliš šťastná. Prohra 1:4 pak byla 
logickým vyústěním dění na hřišti. Stejný problém nás 
provázel i v Brumovicích odkud jsme odjížděli s bran-
kovým přídělem 2:5. K hodovnímu zápasu k nám přijel 
Sokol Březí a každý čekal, že v domácím střetnutí něco 
urvem. Mezi tyče se postavil gólman ze staršího dorostu 
a celému mužstvu se o něco lépe dýchalo. Otevřeli jsme 
skóre, soupeř však v zápětí vyrovnal. I na druhou naši 
trefu dokázali hráči Březí odpovědět. Brankou krátce 
před koncem zápasu jsme si však zajistili těsné vítězství 
3:2 a první body do tabulky. Nečekaný úspěch se nám 
povedl na půdě vedoucího týmu soutěže Sokola Kostice. 
Vstřelením první branky jsme domácí hráče dokonale 
zaskočili. Druhým gólem jsme je odsoudili do role statis-
tů, kteří se již nezmohli na žádnou nebezpečnou akci. Po 
výhře 2:0 v Kosticích jsme ve skrytu duše doufali, že pře-
hrát nováčka soutěže z Moravského Žižkova nebude tak 



těžké. Toto měření sil se již odehrálo na hřišti 
v Moutnicích, které se do konce podzimní sezóny stane 
naším domovem. Změna hřiště nám však příliš štěstí ne-
přinesla. První gól padl do naší sítě. Přestože se soupeřo-
vi útočníci dostávali přes naši obranu až příliš snadno, na 
začátku druhé půle jsme vedli 2:1. Netrvalo však dlouho 
a protivník odpověděl rovněž dvěma brankami. Podaře-
nou střelou z přímého, trestného kopu jsme ještě srov-
nali na 3:3. Poslední slovo ale nepatřilo nám a tak jsme 
z moutnického trávníku odcházeli poraženi 3:4. Stejným 
poměrem nás zdolali i fotbalisté béčka z Velkých Pavlo-
vic. 

Po postupu do krajského přeboru bylo nutné rozdělit 
dorostence na starší a mladší. Obě družstva odehrají 
podzimní část soutěže na hřišti ve Velkých Němčicích. 
Rovněž tréninky probíhají společně pod vedením Milana 
Nekvapila, Petra Přikazského, Vojty Vintrlíka a Radka 
Brychty. Hned v prvním měření sil, které se odehrálo již 
v sobotu 11. srpna na domácí půdě, se starší dorostenci 
rozešli smírně se svými vrstevníky ze Slatiny 1:1. V Kuřimi 
prohráli 2:4. Na němčickém trávníku si pak poradili 
s dorostenci Kohoutovic 3:1. V Bystrci po poločase vedli 
1:0, nakonec však vedoucímu týmu tabulky podlehli 2:5. 
Pošramocené sebevědomí si spravili ve dvou domácích 
zápasech. V prvním přehráli Kyjov 3:0 a ve druhém Svrat-
ku Brno 2:0. 

Méně se již dařilo mladším dorostencům. Po slibném 
začátku, kdy doma porazili Slatinu 1:0 a z Kuřimi si odvá-
želi plný bodový zisk za výhru 3:0, svá následující utkání 
prohráli. 

Po odehraných zápasech je postavení mužstva a doros-
tů následující: 

Zasáhnout do boje o mistrovské body se připravovali 
také naši nejmenší fotbalisté. Starším žákům se 
v minulém ročníku podařilo vystoupat až na druhou příč-

ku v I. třídě krajské soutěže. Silný ročník 97, který tvořil 
prakticky celou jedenáctku, přešel do mladšího dorostu a 
nyní se starším žákům nedostává hráčů. Příprava obou 
družstev tak probíhá společně ve Velkých Němčicích pod 
dohledem Petra Grábla, Jana Mrkvici a Milana Nečase. 
Hrají nově pod hlavičkou Velkých Němčic, kde se odehrá-
vají i mistrovská utkání.  Ke svému prvnímu vystoupení 
zajížděli, v neděli 26. srpna, do Rajhradu. Starší žáci zde 
podlehli 1:6. Doma si sice poradili s malými fotbalisty ze 
Zastávky 2:1. V následujících dvou utkáních však svým 
vrstevníkům podlehli. V Pohořelicích 1:4 a na Moravské 
Slavii Brno 0:3. O poznání lépe se vedlo mladším, kteří 
první tři utkání vyhráli. V Rajhradu 3:1. Svým protějškům 
ze Zastávky nastříleli jedenáct branek. Stejným poměrem 
11:0 vyhráli i v Pohořelicích. Jejich vítěznou sérii přeruši-
la prohra 0:8 s Moravskou Slavií Brno.    

Výsledky žáků jsou tyto: 

Výbor TJ děkuje všem organizátorům i stárkům, kteří 
se podíleli na zdárném průběhu hodové zábavy. Poděko-
vání patří rovněž panu starostovi, který nám umožnil 
pořádání hodů se stárky ročníku 1994, včetně zapůjčení 
sálu a tanečního parketu. 

Výbor TJ se odhodlal k nelehkému, ale potřebnému 
kroku. Po získání dotace od Jihomoravského krajského 
fotbalového svazu se rozhodl obnovit trávník na hlavním 
hřišti. Finančními prostředky přispěla také obec. 
V současné době je odstraněn starý trávník a plocha hřiš-
tě je připravena k zasetí nového porostu. Z tohoto důvo-
du odehraje mužstvo zbytek podzimní sezóny 
v Moutnicích. 

Srdečně všechny zveme na další kulturní akci pořáda-
nou sportovci. Bude jí Mikulášská zábava, která se usku-
teční 8. prosince 2012. K poslechu i tanci bude hrát sku-
pina „Na 2 fáze“.         

Za výbor TJ Jindřich Otřísal  

3/2012 

12.  mužstvo               6  2  0  4      14 : 19     6 bodů 

6.    starší dorost        6  3  1  2      13 : 11   10 bodů 

5.    mladší dorost      6  2  0  4       4 : 11      6 bodů 

11.   starší žáci        4  1  0   3      4 : 14      3 body 

5.     mladší žáci      4  3   0  1    25 : 9        9 bodů 
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Toulavé boty 

Moje cesta do Austrálie 12 

Ve městečku Ceduna v Jižní Austrálii končí pouštní 
dálnice Eyre Highway. Zašel jsem do informačního cent-
ra, kde jsem obdržel památeční certifikát, že jsem úspěš-
ně přejel poušť. Zároveň se mnou tam byl kluk na kole, 
který prý jede z Londýna do Melbourne. Po cestě na vý-
chod jsem u jednoho jezera potkal lidi, kteří jezdili na 
vodním prkně za rychlým motorovým člunem. Chtěli mě 
povozit, ale po několika pokusech o udržení se a okamži-

tém pádu do vody jsem to vzdal a raději je jen pozoroval 
zpod stínu stromu. Pozvali mě večer k ohni na pivo a bar-
becue. Konečně jiné jídlo než chléb, sýr, cibule, kečup a 
víno! Na další cestě do Sydney jsem navštívil město 
Milduru,  kde kdysi pracoval Roman Maška. Mildurou 
protéka řeka Murray River. Je to velká žlutá řeka, třetí 
největší splavná řeka na světě a natáčel se tu seriál „Co 
přináší řeka“ který jsem kdysi u nás v televizi sledoval.  V 
Milduře jsem oslavil svůj druhý Australský nový rok. Řeka 



Murray tvoří hranici mezi státy Victoria a New South Wa-
les. Tyto státy mají navzájem o jednu hodinu posunutý 
čas a tak bylo zajímavé pozorovat ohňostroj v 11 večer 
Victorijského času hned za mostem přes řeku ve městě 
Wentworth a o půlnoci na naší straně řeky v Milduře. 
Navštívil jsem hostel, kde Roman bydlel. Pamatovali si ho 
tam jako Tomase. Roman totiž neměl pracovní vízum a 
tak tam jel s mým pasem a představoval se jako Tomas a 
až sehnal práci, tak mi ho poslal poštou 1000 km zpět do 
Sydney. Majitel hostelu říkal, že měl papouška, který ne-
dávno uletěl a který uměl jediné slovo a to bylo k***a, 
které ho Roman naučil. Roman sem odjel ze Sydney,  kde 
nemohl sehnat práci. Tedy vlastně jednu sehnal. Mytí 
nádobí v restauraci, ale hlavní kuchař byl gay a měl o 
Romana zájem, tak ten musel tuto práci opustit, aby se 
kuchaře zbavil. 

Zapíjel jsem Nový rok se sběrači ovoce. Jeden No-
vozélanďan chtěl odsud odejít, tak jsem ho vzal s sebou 
do Sydney. Majitel hostelu byl pak na mě docela naštva-
ný, že prý jsem mu vzal zákazníka. Ten kluk potom po 
cestě po pár dnech vystoupil a jel dál radši autobusem, 
protože já jsem měl čas a vždycky jsem pár set kilometrů 
jel a pak se na pár dnů usadil někde u vody. Ten chlapec 
zapomněl v mém autě svoje boty a protože jsem měl na 
něj telefon, zavolal jsem mu a chtěl mu je v Sydney dát, 
ale věnoval mi je, že prý jsou pracovní a on pracovat ne-
hodlá. V Sydney jsem se opět ubytoval v Mad House 
(šílený dům). Seznámil jsem se tam s Finem Marttim,  

který se mnou později cestoval na Nový Zéland. Martti 
byl velice pomalý člověk, nic neřešil a stále se usmíval. 
Vyprávěl mi o tom, jak na severu Austrálie v těžce do-
stupné oblasti Cape York pracoval pro rybáře, kteří chy-
tali žraloky pouze pro ploutve na Čínský trh. Zbytek ještě 
živého těla házeli zpět do vody. Jeho otec byl právník v 
Helsinkách a tak Marttimu na zavolání posílal tisíce dola-
rů. Martti mi později  říkal, že na cestě se mnou zjistil, že 
se dá žít velice skromně. 

V Sydney jsem se ještě setkal s Karolem z Trenčína, 
mým bývalým spolužákem. Jeli jsme spolu na sever až 
nad Brisbane a odtud zpět na jihozápad do zeleného vni-
trozemí do vesnice Nimbin. Ta je zajímavá tím, že u ní 
koncem šedesátých let byl festival Akvarius, něco jako 
legendární Woodstock v Americe. Přišlo sem tenkrát 
spoustu květinových lidí (hippies) a někteří zde už zůstali 
napořád.  Je zde hippie muzeum a celá vesnice je poma-
lovaná kytičkami a obrázky. Překvapilo mě, že v turistické 
kanceláři, kam jsem vešel, abych se zeptal, kde bych na-
šel Charlieho Soukupa, bývalého muzikanta pražského 
undergroundu, byl cítit kouř z konopí a jako by nic tam 
stáli dva policisté a vesele se bavili s paní z kanceláře. 
Charlieho jsem nenašel, ale podle dokumentárního filmu 
Tuláci, šamani a dobrodruzi, který lze najít na internetu, 
tam někde žije v přírodě v chatrné boudě a pěstuje kono-
pí. 

Tomáš Strouhal  

3/2012 
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Z kroniky Ferdinanda Böhma 4  

Popis Křepic z Hustopečsko domovopisného sborníku 

Vesnice Křepice leží na svahu Liščích hor, sklánějících 
se k severu, 251 m vysoko nad mořem (u obecního úřa-
du). Velikost katastru je 6,8 km2. Severní část katastru je 
rovina, jižní je kopcovitá. Nejvyšším místem jest jihový-
chodní hranice v sousedství Liščího vrchu, nejnižším Žleb 
pod dědinou. Půda je většinou hlinitopísčitá, částečně 
jílovitá. Pramen Svaté, jemuž je připisována léčivá moc, 
spojuje se s Točkou, velice dobrou pitnou vodou. Oba 
prameny poskytují Křepicím dostatek pitné vody. Točka 
odtéká žlebem do Svratky. Obyvatelé jsou všichni země-
dělci, lid zbožný a pracovitý.  

Dobytkářství se věnuje v Křepicích veliká péče, ačko-
liv ušlechtilých plemen rolníci nezavádějí. Les nepostaču-
je zásobovat vesnici dřívím. Se světem jsou Křepice spo-
jeny okresní silnicí, vedoucí z Němčic do Nikolčic. Kromě 
3 cihelen není v místě jiného průmyslového podniku. 
V pohnutých dobách válečných skrývalo se obyvatelstvo 
v podzemních „lochách“,  dovedně vykopaných pod sta-
veními, v některých případech s příchodem k vodě. Je-
den takový loch byl v č. 32 u Karase. Z jeho domu ze skle-
pů vedl až ke studni do dědiny k starýmu  radchouzu. Byl 

asi 300 m dlouhý. Dnes jsou většinou už všechny lochy 
zasypány.  

Kromě Melantrichovy bible dochoval se v obci Ko-
menského Manuálník z r. 1658 a bible tištěná  r. 1529 u 
Pavla Severína z Kupí Hory na Starém městě pražském. 
(Konec přepisu z Hustop. domopis. Sborníku). 

Obecní majetek roku 1756:  9m. polí, 42 6/8m. pus-
tých vinic, z nichž 38 6/8m. užívalos za pastviny, 114 m. 
pastvisk, 15 vozů sena, 31 1/2m. lesa, výčep vína na 156   
1/6 vědra. 

Obecní majetek r. 1680: Černá, Záhumenec, Stará 
hora, Nad lesy, Kocberk, Franperk, Novosady, Psinky, 
Valštejn. Katastr má 558,19 ha polí,  6,57 ha luk, 8,98 ha 
zahrad, 12,85 ha vinic (Achtele, Stará hora, Kocperk, Fra-
nperk), 48,57 ha pastvin, 12,8 ha lesa. 

Příjem roku 1908:  11 104,55 K, vydání 9 538,95K, 
přirážka 45%. 

Obecní majetek r. 1909:  škola, radnice, pastouška 
s chudobincem, hasička, 63,25 ha polí a luk, nájemné 
z pozemků 1992,1 K. Bývalý obecní les „Hájky“ rozdělen 
mezi jednotlivce. Trati se jmenují: Palegrs, Záhumenice, 
Achtele, Podhájky, Kopce, Díly, Šmolos, Odměrky, Rozdí-



ly, Soudné, Žleb, Strejček, Tábor, Jezírka, Šidoňky, Vinice. 

Spolky: Hasičský, Odbor Národní jednoty pro  jihozá-
padní Moravu a Spolek katolické Omladiny. Už roku 1849 
byla založena Jednota katolická pro víru, svobodu a 

mravní ušlechtilost. 

Z Kroniky Ferdinanda Böhma vybrala kronikářka 
Jaroslava Dobrovolná 

3/2012 
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Z naší knihovny 

Během prázdnin byla z grantu MK - VISK 3 a za fi-
nanční podpory obce nainstalována do knihovny novější 
verze knihovního systému  Clavius. OMLOUVÁM se všem 
čtenářům, kteří se v průběhu prázdnin občas nedostali 
k on-line www  katalogu. S výměnou oken v knihovně a 
letošními velmi vysokými teplotami docházelo k přehřátí 
počítače. 

PŘIPRAVUJEME 

Celostátní akci Týden knihoven od 1.10 .- 7.10. 

Termíny akcí budou vyhlášeny rozhlasem a vyvěšeny 
na webu knihovny, na nástěnce u Coopu a ve vestibulu 
budovy OV: čekáme  jen  na jejich  potvrzení. Tento rok  
ve znamení   hesla: ČTI, ŽIJ ZDRAVĚ. Tato akce je zaměře-

na pro  širokou  veřejnost . 

Ke 100. výročí  nar. Jiřího Trnky se připojujeme  
k celostátní akci Velké říjnové čtení. Je určena zejména 
pro děti z  MC Klubíčko, MŠ a děti ZŠ. 

SEMINÁŘ pro tvořivé dospěláky „VÁNOČNÍ  VAZBA“ 
s floristou Jaroslavem Kokešem se bude konat ve čtvrtek 
29.11.2012 v 18,00 hodin v kulturním sále. Předběžné 
přihlášky  v knihovně. Cena 300,-Kč na osobu. 

UPOZORNĚNÍ 

S přechodem na zimní čas se posunuje půjčovní doba 
v knihovně taktéž o hodinu dříve. V zimním čase půjčuje-
me v pondělí a čtvrtek od 15.30-18.30 hodin. 

Dvořáková Božena 

Z obecního úřadu 

Další informace o sběru odpadů 

Milí čtenáři, 

od nového roku mohou obce zvýšit roční poplatek za 
odpady až na 1000 Kč na osobu. Cílem tohoto opatření je 
ulevit obecním rozpočtům od mnohdy statisícových do-
platků za likvidaci směsného komunálního odpadu. Při-
tom z průzkumů vyplývá, že až 80% odpadu produkova-
ného v našich domácnostech je možné znovu využít a jen 
zbylých cca 20% odpadu musí skončit v popelnici na 
směsný komunální odpad - za odpad v popelnicích se 
platí, za vytříděný odpad dostává obec naopak zaplace-
no. Nemyslíme si, že je moudré vyvíjet stále větší tlak na 
peněženky občanů, ale stejně tak si nemyslíme, že je 
moudré doplácet z obecního rozpočtu za pohodlnost 
některých občanů. Jednou z cest by bylo plošné zvýšení 
poplatku a udělení slevy na poplatku těm, kdo třídí odpa-
dy. Ti, kdo netřídí, by si za svoji pohodlnost zaplatili, a ti, 
kdo třídí, by platili méně, než platí teď. Každý podle toho, 
jak si zaslouží. 

Od 19.9.2012 je na odpadových stránkách 
www.odpadykrepice.cz (sekce „Články, dokumenty…“)  
zveřejněno hodnocení jednotlivých domácností i 
s přidělenými odměnami za vytříděný odpad, který ode-
vzdali ve druhém čtvrtletí tohoto roku. Pytel s plastem, 
který splnil podmínky pro udělení odměny, byl odměněn 
zaváděcí odměnou 22 Kč za kilo a pytel s papírovými 
obaly, který splnil podmínky pro udělení odměny, byl 
odměněn zaváděcí odměnou 18 Kč za kilo.  Dále doporu-
čujeme navštívit sekci „Osobní hodnocení“. Zde najdete 

informace o tom, za jaký odpad je vám udělena odměna 
a na co je třeba si dát pozor. 

Možná se vám někdy stalo, že jste přinesli na sběrný 
dvůr nějaký odpad a tam to vypadalo jako v mraveništi. 
Ten nese to, ten zas tamto a všichni spěchají, protože ví, 
že za bránou jsou další, kteří taky chtějí přijít na řadu. 
Přeplněný sběrný dvůr není příjemný ani pro občany ani 
pro obsluhu sběrného dvora, a proto hledáme způsoby, 
jak to zlepšit, aniž by se navyšovaly náklady na provoz. 
Prvním krokem, který jsme podnikli, bylo vystěhování 
kontejnerů na sklo a jejich rozmístění po obci. Věříme, že 
se nám podařilo zabít dvě mouchy jednou ranou. Jednak 
je na sběrném dvoře o trochu více místa a navíc občané 
nemusí nosit sklo přes půl dědiny – se sklem to mají pod-
statně blíž. Druhou plánovanou změnou je vytvoření 
sběrného místa před sběrným dvorem, kam budou obča-
né moci kdykoli odevzdat vytříděné vybrané odpady, 
jako je plast v pytli, papír v pytli nebo svázaný do balíku, 
plechovky v pytli, drobné elektrozařízení v igelitové tašce 
a rostlinný olej v dobře uzavřené PET lahvi nebo kanystří-
ku. Bude se jednat o vydlážděné místo s ohrádkou, kde 
v jakoukoli hodinu můžete odložit svůj vytříděný odpad. 
Toto opatření nám zvýší odměny za vytříděný odpad a 
navíc, jak věříme, ubude lidí na sběrném dvoře, takže by 
návštěvy sběrného dvora mohly být pro občany příjem-
nější. 

Ing. Staňka  

http://www.odpadykrepice.cz
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VOLBY 2012 

Volby do zastupitelstev krajů a do Senátu Parlamentu ČR se budou konat ve dnech 12. a 13. října 2012. V pátek 12. 
října od 14,00-22,00 hodin a v sobotu 13. října od 8,00-14,00 hodin na obecním úřadě. Případné druhé kolo voleb do 
Senátu Parlamentu se pak bude konat ve dnech 19. a 20. října 2012.  

Kulturní akce v následujícím období: 

20. 10.   Babské hody 
21. 10.   Den otevřených dveří v MŠ (od 14,00 – 17,00 hodin) 
10. 11.   Beseda s důchodci 
29. 11.   Výroba  vánoční dekorace (kulturní sál) 
Vánoční koncert 
Advent 2012 (areál u OÚ) 

adventní neděle– rozsvěcení vánočního stromu (vystoupení dětí z MŠ) 
adventní  neděle – vánoční jarmark 
adventní  neděle – vystoupení žáků ZŠ 
živý Betlém (MC Klubíčko) 
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Stárci na letošních hodech  I. Hasičská olympiáda  
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Nová přístavba v mateřské škole  Nová přístavby v mateřské škole  

I. Hasičská olympiáda  Sportovní dopoledne základní školy  
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